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Vážení spoluobčané,

v závěru letošního, velice úspěšného roku, vychází další číslo našeho zpravodaje. To 
pojmenování „úspěšného roku“ je určitě na místě. Začátkem letošního června získala 
naše obec ocenění – Vesnice roku 2011 Jihomoravského kraje a začátkem září získala 
Knihovna ve Veselici titul Knihovna roku 2011. Myslím si, že i díky sdělovacím pro-
středkům se již většina z Vás dozvěděla o dalším, tedy třetím, úspěchu spojeným s naší 
obcí, a to o zisku ocenění Alej roku 2011, kterého se dostalo Novodvorské aleji. Stalo 
se tak díky iniciativě slečny Kateřiny Židů, která alej nominovala do soutěžní anktety 
vyhlášené sdružením Arnika. O jejích aktivitách, kdy se společně s několika přáteli 
a také díky pomoci několika lidí z naší obce a regionu pustili do revitalizace aleje, jste 
byli informování v minulých číslech zpravodaje. Umístěním podzimní fotografi e aleje na 
titulní stránce minulého čísla zpravodaje, jako by tak bylo předzvěstí zisku uvedeného 
ocenění. Nutno však zmínit, že to ocenění je především oceněním práce jmenované 
Katky. Tu hlavní roli v celém letošním příběhu, „oživení“ Novodvorské aleje totiž hrála 
ona a co se týká role obce, tak ta v něm sehrála jen roli vedlejší. Obec v rámci možností 
pomohla s výžinem trávy a drobných výmladků v okolí lip, členové vavřinecké jednotky 
SDH se postarali o zabezpečení ohnišť při pálení klestu, jež byl vyřezaný v aleji na jaře 
letošního roku, obec také pomohla s propagací celého projektu a při získávání hlasů 
v soutěžní anketě, ale to podstatné, tedy vše zorganizovat, samozřejmě, že přiložit ruku 
k dílu, sehnat na to peníze apod., to zůstalo na členy týmu okolo Kateřiny. Celý projekt 
je příkladem toho, že když se spojí síly těch, kterým není lhostejné, jak v tomto případě, 
naše příroda vypadá, můžeme konstatovat – „dobrá věc se podařila“.

Jelikož je toto číslo zpravodaje v letošním roce číslem posledním, dovolte mně poděkovat 
všem, kteří se během roku podíleli na organizaci jednotlivých akcí a těch nebylo málo. 
Naše obce žily bohatým společenským životem, nabídka akcí byla pestrá a přesto mějme 
neustále na paměti, že bohatá účast na pořádaných akcích je tou největší odměnou jejím 
organizátorům. Proto si važme každého z občanů, kdo je ochotný přes své rodinné či pracovní 
povinnosti, věnovat svůj čas ostatním spoluobčanům.

Vedle toho jsem přesvědčený, že letošní rok byl bohatý i v dalších oblastech naše života. 
Podařilo se nám zrealizovat několik investičních akcí, které zlepší podmínky pro život 
v našich obcích. Za zmínku stojí předání nové hasičské zbrojnice hasičům a předání nové 
knihovny veřejnosti ve Veselici, zbudování nového parkoviště a bezbarierového vstupu 
do víceúčelové budovy ve Veselici, podařilo se opravit 7 sakrálních staveb apod. Zmíněné 
akce byly ty větší, ale vedle toho byla i spousta drobností. Pokročili jsme také v přípravách 
na zahájení výstavby sběrného dvora na odpady ve Veselici. Na tuto akci máme uzavřené 
smlouvy na dodávku stavby i vybavení sběrného dvora, který bude dokončený v červenci 
příštího roku, aby mohl co nejdříve sloužit veřejnosti. Hned v únoru začneme připravovat 
rozpočet na příští rok, ale to už trochu předbíhám.

Předtím bych Vás chtěl ještě všechny pozvat k návštěvě rozhledny, která bude také letos 
otevřena na Silvestra a věřím, že zde bude opět panovat pohodová a přátelská atmosféra. 
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V TOMTO INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI NALEZNETE

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE DNE 10. 10. 2011

• Rada obce schvaluje Darovací smlouvu předloženou Jihomoravským krajem na poskyt-
nutí daru ve výši 200 000 Kč obci za obdržení ocenění – zlatá stuha, za vítězství v kraj-
ském kole soutěže Vesnice roku 2011.

• Rada obce schvaluje smlouvu mezi obcí a Jihomoravským krajem na poskytnutí účelové 
investiční fi nanční podpory z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši 760 000 Kč na 
spolufi nancování výstavby sběrného střediska odpadů dle projektu „Vavřinec, sběrné 
středisko odpadů – Veselice“.

• Rada obce schvaluje dotaci ve výši 2 000 Kč občanskému sdružení ZO ČSV Sloup na 
činnost sdružení v roce 2011.

• Rada obce bere na vědomí žádost pí. Jitky Novákové, bytem Sloup 213, 67913 Sloup, 
o povolení skácení stromu ořechu stojícího u RD čp. 51 v Suchdole a se skácením stromu 
souhlasí.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Finančního výboru ze dne 26. září 2011.

• Rada obce bere na vědomí žádost pí. Mileny Ševčíkové, bytem Vavřinec 89, o zařazení 
do pořadníku pro přidělení obecního bytu.

• Rada obce bere na vědomí protokol ze záznamu jednání ve věci nájemní smlouvy 
a smlouvy o budoucí kupní smlouvě k pozemku p. č. 1201 st, k. ú. Veselice na Moravě.

Příští rok vstoupí tento turistický cíl do jedenáctého roku své existence a zmíněná skutečnost 
je dokladem toho, jak čas rychle utíká. Ale takový už je život.

Závěrem mně dovolte, abych Vám, všem čtenářům tohoto zpravodaje, popřál klidné 
a štědré Vánoce, rodinnou a sváteční pohodu a do roku 2012 hlavně zdraví a štěstí.

Miloslav Novotný, starosta obce
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• Rada obce bere na vědomí návrh záměru FY MTM TECH s. r. o., se sídlem Janovská 
375, 10900 Praha 10, na odkoupení budovy seníku na pozemku p. č. st. 1201, k. ú. 
Veselice na Moravě, a ukládá starostovi obce pozvat jednatele uvedené společnosti 
ing. Jana Votavu na schůzi Rady obce v pondělí 24. října 2011.

• Rada obce bere na vědomí návrh nové nájemní smlouvy předložené společností Zemspol 
a. s. Sloup, a pronájem pozemků ve vlastnictví obce v územním obvodu obce Vavřinec 
a ukládá starostovi obce zveřejnit záměr o pronájem pozemků na úřední desce obce.

• Rada obce schvaluje licenční smlouvu předloženou společností OSA – Ochranný svaz 
autorský pro práva k dílům hudebním, o. s., se sídlem Čs. Armády 786/20, 160 56 
Praha 6, o veřejném provozování hudebních děl v místním rozhlase v územním obvodu 
obce Vavřinec se smluvní cenou 2 107 Kč za rok 2011.

• Rada obce schvaluje hodnotitelskou komisi pro výběr dodavatele na veřejnou zakázku 
malého rozsahu, na akci Vybavení sběrného střediska odpadů Veselice, ve složení: 
ing. Josef Sedlák, ing. Miroslav Musil, ing. Miloslav Mikulášek, Jan Kakáč a Miloslav 
Novotný.

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE DNE 24.10.2011

• Rada obce bere na vědomí upřesňující informace jednatele společnosti MTM TECH 
s. r. o., se sídlem Janovská 375, 10900 Praha 10, ing. Jana Votavy, k záměru společnosti na 
odkoupení budovy seníku na pozemku p. č. st. 1201, k. ú. Veselice na Moravě a mimo jiné 
i ujištění, že společnost současně odkoupí uvedený pozemek od jeho stávajícího majitele 
p. Jana Grosse, čimž by nebylo zapotřebí realizovat odkup pozemku do vlastnictví obce. 
Současně k jeho záměru konstatuje, že s prodejem předběžně souhlasí a žádá ho o doplnění 
záměru o splátkový kalendář, jež bude respektovat požadavek obce na splátku kupní ceny 
ve výši 380 000 Kč v časovém horizontu do konce volebního období v roce 2014.

• Rada obce schvaluje na základě doporučení hodnotící komise, na veřejnou podlimitní 
zakázku Sběrné středisko odpadů Veselice, za dodavatele stavebních prací fi rmu 
REISTAV CZ s. r. o., se sídlem Pražská 330, 679 61 Letovice, a pověřuje starostu obce 
k podpisu smlouvy o dílo s uvedenou společností se smluvní cenou ve výši 11 533 557 Kč 
včetně DPH.

• Rada obce schvaluje rozpočtové opatření č. 9/2011 ve výši 92 tis. Kč na straně příjmů 
a 65,5 tis. Kč na straně výdajů.

USNESENÍ ZO VAVŘINEC ZE SCHŮZE DNE 27. 9. 2011

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu z jednání Rady obce dne 18.7., 16.8, a 12.9. 
2011 přednesenou starostou obce.

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o hospodaření obce za uplynulé období roku 
2011 přednesenou předsedou Finančního výboru.



Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec prosinec 2011

 - 4 -

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtová opatření č. 4/2011, č. 5/2011 a č. 6/2011 
provedená Radou obce Vavřinec v období od minulé schůze zastupitelstva obce.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje Rozpočtové opatření č. 7/2011 ve výši 780 tis. 
Kč na straně příjmů i výdajů.

• Zastupitelstvo obce souhlasí s vnitřní směrnici č. 1/2011 pro evidenci a zadávání 
veřejných zakázek malého rozsahu závaznou pro jednotlivé orgány obce Vavřinec.

• Zastupitelstvo obce schvaluje v souladu s § 85 odst. c, zákona č. 128 Sb., o obcích, 
v platném znění, dotaci ve výši 35 000 Kč na zajištění provozu sportovního areálu ve 
Vavřinci v roce 2011.

• Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí dotace ve výši 37 000 Kč TJ Vavřinec na činnost 
v roce 2011.

• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu mezi obcí a p. Janem Grossem, bytem Sloup, na 
pronájem pozemku p. č. st. 1201, k. ú. Veselice na Moravě, ve výši 3 350 Kč za měsíc 
pronájmu s účinností od 1.6.2011 a současně Smlouvu o budoucí kupní smlouvě na 
tentýž pozemek s konečnou kupní cenou 250 tis. Kč, od níž se odečte pronájem pozemku 
zaplacený obcí do termínu podpisu kupní smlouvy.

• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu mezi obcí a Jihomoravským krajem na dotaci 
ve výši 30 000 Kč na nákup výzbroje a výstroje pro jednotky SDH obce.

USNESENÍ ZO VAVŘINEC ZE SCHŮZE DNE 14. 11. 2011

• Rada obce schvaluje rozpočtové opatření č. 10/2011 ve výši 34 tis. Kč na straně příjmů 
i výdajů.

• Rada obce schvaluje na základě doporučení hodnotící komise, na veřejnou zakázku 
malého rozsahu na akci Vybavení sběrného střediska odpadů Veselice, za dodavatele 
vybavení fi rmu MTM TECH s. r. o., Janovská 375, 109 00 Praha 10, a pověřuje sta-
rostu obce k podpisu kupní smlouvy s uvedenou společností se smluvní cenou ve výši 
1 094 040 Kč včetně DPH.

• Rada obce bere na vědomí svolání schůze zastupitelstva obce v termínu 14.12.2011, 
v místnosti Osadního výboru Suchdol, a předkládá následující program jednání:

- Zahájení 
- Zpráva z jednání rady obce
- Rozpočtový výhled na období 2012–2014
- Obecně závazná vyhláška na místní poplatek za odpady na rok 2012
- Různé
- Závěr

• Rada obce bere na vědomí rozhodnutí České inspekce životního prostředí ve věci 
uložení pokuty společnosti S. M. K., a. s., se sídlem Skalní mlýn 96, 678 01 Blansko, za 
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nedovolené vypouštění odpadní vody do vod povrchových bez povolení vodoprávního 
úřadu a nepovolený odběr podzemní vody pro zásobování areálu Skalní mlýn a chaty 
Macocha, z níž obdrží obec Vavřinec částku ve výši 136 990 Kč do rozpočtu obce.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Osadního výboru Vavřinec dne 24. října 
2011.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Finančního výboru dne 24. října 2011.

• Rada obce bere na vědomí oznámení KÚ JMK o zahájení přezkoumání hospodaření 
obce Vavřinec za rok 2011, které se uskuteční v termínu 7. – 8. 12. 2011.

• Rada obce nesouhlasí s poskytnutím daru Oblastní charitě Červený Kostelec, se sídlem 
ul. 5. května 1170, 54941 Červený Kostelec, na zkvalitnění a rozvoj péče o lidi nemocné 
roztroušenou sklerózou.

• Rada obce schvaluje dodatek č. 1 ke Smlouvě o sběru, svozu a odstranění odpadů na rok 
2012, předložený společností SITA CZ, a. s., Divize JIH, Holzova 14/730, 62800 Brno, 
z něhož vyplývá, že se mění jen částečně poplatek za likvidaci nebezpečných odpadů.

• Rada obce schvaluje smlouvu o zřízení a provozu sběrného místa kolektivního systému 
EKOLAMP, předložený společností EKOLAMP s. r. o., se sídlem I. P. Pavlova 1789/5, 
120 00 Praha 2.

• Rada obce bere na vědomí žádost pí. Heleny Nejezchlebové, bytem Těchov 128, 
o zařazení do pořadníku pro přidělení obecního bytu.

• Rada obce bere na vědomí rozhodnutí Agentury ochrany přírody a krajiny ČR, Správy 
CHKO Moravský kras, o vyhlášení 4 stromů na území obce Vavřinec, označením 
PAMÁTNÝ STROM – javor babyka, borovice lesní, hrušeň obecná – vše k. ú. Suchdol 
v Moravském krasu, lípa malolistá – k. ú. Vavřinec na Moravě.

• Rada obce bere na vědomí informaci starosty obce o výsledku schůzky s ing. Světlou 
Klejchovou, pracovnicí České spořitelny a. s., pobočka Blansko, při níž byly dojednány 
podrobnosti k žádosti obce o navýšení investic povolených ČS a. s. pro rok 2011 ve výši 
2,707 mil. Kč na částku ve výši 3,050 mil. Kč – kryto dotacemi obdrženými v roce 2011.

• Rada obce bere na vědomí informace starosty obce o aktuálním stavu reralizace projektu 
„Osvěta třídění odpadů a zpětného odběru elektrozařízení v obci Vavřinec a okolí“ 
a seznámil přítomné s termíny přednášek v jednotlivých místních částech obce, jež jsou 
součástí uvedeného projektu.

• Rada obce schvaluje odprodej zbytkového materiálu z ocelového přístřešku na pozemku 
p. č. st. 1197/1, k. ú. Veselice na Moravě, za smluvní cenu 35 000 Kč, p. Vítězslavu 
Čechovi, bytem Těchov 174.
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• Rada obce jmenuje komisi pro vypracování návrhu Rozpočtového výhledu obce na 
období 2012 – 2014, ve složení: starosta obce, místostarosta obce, Jan Kakáč a účetní 
obce a ukládá jí zpracovat uvedený návrh v termínu do 12.12.2011.

• Rada obce schvaluje zakoupení okenních žaluzií na 8 ks oken v knihovně ve Vavřinci.

• Rada obce souhlasí se zveřejněním záměru na odprodej budovy seníku stojící na pozemku 
p. č. st. 1201, k. ú Veselice na Moravě.

• Rada obce schvaluje Plán inventur na rok 2011.

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE DNE 14. 12. 2011

• Rada obce bere na vědomí informaci starosty obce o skutečnosti, že ing. Jan Votava, 
jednatel společnosti MTM TECH s. r. o. Praha, odstoupil od záměru odkoupení budovy 
bývalého seníku na pozemku p. č. st. 1201, k. ú. Veselice na Moravě. V souvislosti s tím 
Rada obce doporučuje Zastupitelstvu obce zrušit jeho usnesení č. 12/03-11, ze zasedání dne 
27.9.2011, a projednat pronájem pozemku p. č. st. 1201 za období 1.6.2011 do 31.12.2012 
s jeho vlastníkem, p. Janem Grossem, bytem Sloup 212, za cenu 3 350 Kč/měsíc pronájmu 
a jeho následné odkoupení za kupní cenu 250 tis. Kč v termínu k 31.12.2012.

• Rada obce bere na vědomí prodloužení lhůty pro dodání podkladů pro vydání Rozhodnutí 
o úposkytnutí dotace ze SFŽP ČR na výstavbu sběrného dvora na odpady ve Veselici do 
5. února 2012.

• Rada obce bere na vědomí odvolání ČSS ZO 6-17 TOPAS, na rozhodnutí Správy CHKO 
Moravský kras nepovolit speleologický výzkum v jeskyni č. 96 A U Hrušky, k. ú. Suchdol 
v Moravském krasu.

• Rada obce souhlasí se zbudováním malé domovní ČOV u RD čp. 38 v Suchdole.

• Rada obce bere na vědomí zápis z dílčího přezkoumání hospodaření obce Vavřinec za 
období 1/2011 – 9/2011.

• Rada obce souhlasí s návrhem Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení práva odpoví-
dajícího věcnému břemenu mezi obcí a společností E. ON Distribuce, a. s., se sídlem 
F. A. Gerstnera 215/6, 37049 České Budějovice, na uložení kabelové přípojky Nn k RD 
manželů Skotákových, v pozemku p. č. 279/1 a 1156, vše k. ú. Veselice na Moravě.

• Rada obce schvaluje Smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu mezi 
obcí a Ditou a Tomášem Minaříkovými, bytem Vavřinec 54, na uložení potrubí vodovodní 
přípojky k RD jmenovaných, umístěného v pozemku p. č. 759/1 a 791/1, vše k. ú. Suchdol 
v Moravském krasu.

• Rada obce schvaluje v souladu s § 85 odst. c, zákona č. 128 Sb., o obcích, v platném 
znění, poskytnutí dotace ve výši 14 000 Kč SDH Veselice, za práce spojené s odstraněním 
plotu a úklidu pozemků v areálu budoucího sběrného dvora ve Veselici.
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USNESENÍ ZO VAVŘINEC ZE SCHŮZE DNE 14. 12. 2011

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu z jednání Rady obce dne 19.10., 24.10., 
a 14.11. 2011 přednesenou místostarostou obce.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2011 o místním poplatku 
za odpady v roce 2012.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové provizorium na I. Q 2012.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtová opatření č. 8/2011, č. 9/2011 a č. 10/2011 
provedená Radou obce Vavřinec v období od minulé schůze zastupitelstva obce.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 11/2011 ve výši 1 107,8 tis. Kč 
na straně příjmů a ve výši 1 019,8 tis. Kč na straně výdajů.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtový výhled obce na období 2012 – 2014.

• Zastupitelstvo ruší své usnesení č. 12/03-11 ze schůze dne 27.9.2011.

• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu mezi obcí a p. Janem Grossem, bytem Sloup, na 
pronájem pozemku p. č. st. 1201, k. ú. Veselice na Moravě, ve výši 3 350 Kč za měsíc 
pronájmu s účinností od 1.6.2011 a současně Smlouvu o budoucí kupní smlouvě na tentýž 
pozemek s konečnou kupní cenou 250 tis. Kč, která bude uzavřená nejpozději k termínu 
31.12.2012.

• Zastupitelstvo obce schvaluje odkoupení pozemku p. č. 876, k. ú. Vavřinec na Moravě, 
od ing. Romany Messnerové, CSc, bytem Vavřinec 39.

• Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek č. 1 ke Zřizovací listině příspěvkové organizace 
obce Vavřinec – Mateřská škola Vavřinec, okres Blansko, příspěvková organizace, se sídlem 
Vavřinec 54, kterým se mění obsah čl. 5 zřizovací listiny – viz samostatný dokument.

• Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek č. 1 Smlouvy o zajištění fi nancování systému 
IDS JMK ze dne 22.6.2007 mezi obcí a Jihomoravským krajem.

• Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek č. 1 ke Zřizovacím listinám organizačních složek 
obce, kterými jsou Místní knihovna Vavřinec, Místní knihovna Veselice a Místní knihovna 
Suchdol – viz samostatné dokumenty.

• Zastupitelstvo obce ukládá Radě obce uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na 
odkoupení pozemků pro výstavbu hřbitova ve Vavřinci v termínu do konce ledna 2012.
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Z ČINNOSTI SPOZ A SOCIÁLNÍ KOMISE

Vážení spoluobčané,

Dovolte mi, abych Vás seznámila s prací členek sociální komise v roce 2011.

- Jako každý rok byla hlavní náplní práce komise příprava blahopřání pro občany, kteří 
se dožívají 50, 55, 60 a 65 let. Občanům, kteří dovršili 70, 75, 80 a více let předaly naše 
členky dárkové balíčky.

- Letos třikrát proběhlo uvítání pro nové občánky naší obce. K příjemné atmosféře přispěly 
děti z vavřinecké mateřské školy. Vítání se již tradičně konala ve společenské místnosti 
obce Vavřinec.

- Ke Dni matek v měsíci květnu jsme našim milým maminkám předali dárkové balíčky 
a přání všeho nejlepšího.

- V rámci kulturního vyžití našich občanů se nám namísto obvyklé jedné podařilo zor-
ganizovat mimořádně dvě návštěvy divadelních představení: V únoru jsme navštívili 
představení komedie s názvem „Zvláštní vydání“ souboru ochotnického divadla Vlastimil 
v kinosále městyse Jedovnice a v září to bylo představení v Městském divadle Brno 
s názvem „Brouk v hlavě“. Obě představení se zúčastněným líbila a s návštěvami 
podobných kulturních akcí počítáme i v budoucnu.

- Nyní, v adventním čase, nesmíme zapomínat ani na naše osaměle žijící občany. Přichá-
zíme za nimi s malou pozorností a přáním prožití krásných Vánoc.

- Ráda bych poděkovala všem členkám sociální komise za celoroční práci a svědomité 
plnění zadaných úkolů ve svém volnu a letos zvlášť za jejich čas věnovaný přípravám 
účasti našich sloučených obcí v soutěži Vesnice roku.

Sbor pro občanské záležitosti a sociální komise přeje všem občanům radostné Vánoční 
svátky, pevné zdraví a pohodu v novém roce 2012.

Za SPOZ a sociální komisi Vladimíra Skotáková

VÍTĚZOVÉ VESNICE ROKU 2011 NAVŠTÍVILI SENÁT, 
POSLANECKOU SNĚMOVNU A PRAŽSKÝ HRAD 

Vítěze krajských kol soutěže Vesnice roku 2011 přijal v úterý 6. prosince na Pražském 
hradě prezident republiky Václav Klaus, v Senátu jeho předseda Milan Štěch a v Poslanecké 
sněmovně předsedové Stanislav Polčák a Pavol Lukša. 

Úterní návštěva Senátu, Sněmovny a Hradu byla slavnostní tečkou za již sedmnáctým 
ročníkem soutěže, která se zrodila na půdě Spolku pro obnovu venkova ČR. „Před lety jsme 
do vítězné obce pozvali pana prezidenta Havla a ten nám na oplátku nabídl přijetí všech 
regionálních vítězů na Hradě. Z nápadu se stala tradice, ve které pokračuje i pan prezident 
Václav Klaus,“ vysvětlil předseda Spolku a starosta obce Bělotín Eduard Kavala a dodal: 
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„Nejde však jen o formální potřesení rukou, ale také o otevřenou, asi hodinovou diskuzi 
nad momentálními problémy našeho venkova.“

Do Prahy se však nesjeli pouze absolutní krajští vítězové. Na slavnostní přijetí do 
Senátu dostali pozvání také čerství držitelé stuh zelených, oranžových, modrých a bílých. 
Pozdravit je přišel mimo jiné i ministr zemědělství Petr Bendl. Dalšími, kdo k nim pro-
mluvil, byli předseda Senátu Milan Štěch, senátorka Jana Juřenčáková, náměstek MMR 
Michal Janeba, Jiří Vačkář z MMR a Antonín Lízner ze SMO. 

Na Pražský hrad už pokračovali jen starostové, ocenění zlatou stuhou. „To je zajímavé. 
Někteří jste s sebou vzali manželky, jiní místostarosty nebo fi nanční poradce,“ zavtipkoval 
prezident, když se mu ocenění jeden po druhém představili. Od předsedy Spolku převzala 
hlava státu dárkový koš plný venkovských produktů jako jsou jablka, hrušky, slivovice, 
med a ovocný mošt. 

Třetí zastavení měli vítězové krajských kol Vesnice roku 2011 v Poslanecké sněmovně. 
Tam s nimi usedli ke stolu předseda výboru pro veřejnou správu a regionální rozvoj Sta-
nislav Polčák, předseda zemědělského výboru Pavol Lukša, náměstek MZe Juraj Chmiel, 
poslankyně za Olomoucký kraj Jitka Chalánková a Jiří Vačkář z MMR. Mimo jiné se jejich 
debata se starosty točila kolem nespravedlivého systému přerozdělování daní. 

Třešničkou na dortu slavnostního dne a již tradičním dárkem Spolku pro starosty 
byla večerní návštěva divadelního představení. Tentokrát to byla komedie Drahouškové 
v divadle Kalich. Výkony Jany Paulové, Pavla Zedníčka a Davida Suchařípy byly skutečně 
excelentní.

Kateřina Kapková, SPOV ČR

NOVODVORSKÁ ALEJ VYHRÁLA TITUL „ALEJ ROKU 2011“

K titulu „Vesnice roku Jihomoravského kraje“ a titulu „Knihovna roku“ přibyl na závěr 
roku do Vavřince ještě titul pro Novodvorskou alej „ALEJ ROKU 2011“. Je to zcela jedno-
značný důkaz toho, že i v poměrně malé vesnici se mohou dít velké věci. Do soutěže bylo 
nominováno celkem 53 alejí z celé ČR. Naše vůle po vítězství byla nejsilnější a nakonec 
jsme získali skoro třetinu všech odevzdaných hlasů. Zpočátku jsme se drželi s velkým 
odstupem na třetím místě, ale v závěrečné fázi už o titul soupeřily jen dvě aleje s příběhem. 
Novodvorská alej, kterou spojuje příběh nadšení a obětavá práce mnoha lidí, a alej podél 
Moravy, kterou v nejbližších dnech postihne částečný zánik. Zvláště v dnešní době krizí 
je povzbuzující, že vyhrál ten dobrý příběh. Příběh, který ukázal, co dokáže síla pozitivní 
myšlenky, lidská sounáležitost a láska k přírodě. Příběh, který dokázal, že mnoho lidí, kteří 
alej nikdy neviděli, jí dnes říká „naše“ alej. A já věřím, že to není poslední příběh s dobrým 
koncem, kterého jsme se mohli společně s vámi zúčastnit. 

Můžete, stejně jako my, využít velkorysé nabídky Nadace O2 a požádat o dotaci ve výši 
10.000 – 90.000 na jakýkoliv smysluplný projekt v oblasti sportu, kultury nebo životního 
prostředí. Stačí mít nápad, tým nejméně 3 lidí od 13 – do 26 let a podat přihlášku do konce 
letošního roku.

Před více jak rokem jsme přišli do okolí Vavřince hledat staré stromy. To jsme ještě 
zdaleka netušili, jak dlouho se tady zdržíme. A musím říct, že jsme se tu zdrželi moc 
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rádi. Nejvíc legrace jsme si užili při závěrečném alejním klonování. Rodina Machova, 
Stehlíkova a Wenzelova vysadily v aleji, jako své rodové stromy, klony památných lip 
vypěstovaných v Dendrologické zahradě výzkumného ústavu v Průhonicích. Původní 
stromy jsou 500 – 600 let staré, některé s obvodem kmene přes 8 metrů.

Po Novém roce nás ještě čeká spálení větví po zdravotním ořezu a instalace informační 
cedule při vstupu do aleje. Kluci ze ZŠ ve Sloupu vyrobí budky pro ptáky a mistr šindelářský 
pan Švéda dodělá několik stříšek na trhliny ve stromech. Přemýšlíme o tom, jestli můžeme 
alej ještě něčím vylepšit nebo bude nejlepší nechat ji její přirozené kráse. Pokud z vás má 
někdo nějaký nápad, neváhejte a napište nám na e-mail pamatne.stromy@email.cz

Škoda, že to nejde udělat, abychom se teď před vás, všechny obyvatele Vavřince, 
Veselice, Suchdolu a Nových Dvorů postavili a poděkovali všem, které jsme v tomto 
krásném koutě Moravského krasu potkali a kteří nám věnovali svůj čas a své šikovné 
ruce. Některým bychom ještě jednou rádi poděkovali jmenovitě. Téměř nic z toho, co se 
stalo, by se nám nepovedlo, nebýt aktivní podpory starosty obce pana Miloslava Novot-
ného. Věřte nám, že můžeme porovnávat, mít takového starostu je výhra. Děkujeme ing.
Francovi ze správy CHKO Moravský kras za odborný dohled, zajištění většiny peněz na 
revitalizaci aleje a trpělivost s našimi nápady. Milanu Novákovi, revírníkovi a klukům ze 
Sloupu za vyřezání keřů a náletových dřevin v aleji a trvalou přízeň. Václavu Ševčíkovi 
z mysliveckého sdružení Macocha za výrobu lavice, Karlu Švédovi – mistru šindelářskému 
za stříšky na stromy, Mgr. Sedlákovi – učiteli ze ZŠ Sloup za inovativní metody při 
hlasování v soutěži alej roku, Ing.Sedlákovi za uskladnění klonů stromů, rodinám, které 
vysázely klony starých stromů, zvláště pak Ivě Machové za všestrannou pomoc a podporu, 
stejně jako týmu zpěvaček v čele s RNDr. Zajíčkem pomáhajícím při vyhlášení soutěže. 
Nezapomenutelná byla i pomoc Ing. Zdeňka Kakáče při měření stromů. Pokud jsme na 
někoho zapomněli, tak to přičtěte jen naší skleróze, nikoliv zlému úmyslu. Přejeme Vám 
všem hodně zdraví, štěstí, lásky, životní energie a příběhů s dobrým koncem, o které se 
ale většinou musíme postarat my sami.

Kateřina a Jiří Židů

ZPRÁVY Z KNIHOVNY VE VESELICI

Vyhlášení prázdninové razítkovací soutěže
V neděli 30. října proběhlo v knihovně slavnostní vyhlášení prázdninové razítkovací 

soutěže. Za první místo v této soutěži obdrželi diplomy a pěkné ceny Jirka a Maruška 
Stehlíkovi. Na svých prázdninových cestách do deníčku nasbírali 110 razítek z různých 
koutů naší vlasti i ze zahraničí. Na druhém místě se umístila Hanička Vybíhalová s počtem 
53 razítek a na třetím místě Terezka Kašpárková ze Suchdolu s 52 razítky. Za vtipně a pěkně 
výtvarně vyvedený plakát s razítky a trasou prázdninových cest obdrželi ocenění Štěpán 
a Kryštof Jarůškovi a za pěkně vyzdobený deníček také Maruška Fabiánková. Po předání 
cen a malém občerstvení se promítala pohádka. Ta však dětem nestačila, a tak došlo i na 
diskotéku a tanec, hudba pak zněla knihovnou až do dvacáté hodiny. V příštím roce budeme 
v prázdninovém soutěžení opět pokračovat.

Soutěž byla pořádána v rámci projektu „Moravský kras, náš domov“ za podpory MK ČR.
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Setkání knihovníků okresu Blansko
V sobotu 5. listopadu pořádalo Regionální oddělení Knihovny Blansko každoroční 

setkání knihovníků našeho okresu. To se v letošním roce uskutečnilo v naší knihovně, kde 
se sešlo na třicet knihovníků z různých koutů našeho okresu, a to jak těch profesionálních, 
tak zejména dobrovolných z obecních knihoven. V úvodu setkání paní Jalová, vedoucí reg. 
oddělení MK Blansko, předala pamětní listy a kytičky knihovníkům, kteří tuto činnost vyko-
návají obětavě řadu roků. Pamětní list a poděkování dostala i paní Filoušová ze Suchdolu, 
která se věnuje knihovně 18 let. Ta k pamětnímu listu od paní Jalové dostala ještě kytku od 
pana starosty, který jí také osobně poděkoval za obětavou práci pro suchdolskou knihovnu. 
Další kytku s poděkováním z rukou pana starosty obdržela i paní Jalová, a to za metodické 
vedení, pomoc a podporu našich tří knihoven.

Po tomto pěkném úvodu se při kávě a napečených dobrotách povídalo, jak to v kterých 
knihovnách chodí a ocenění knihovníci zavzpomínali na své začátky i dlouhé roky strá-
vené v knihovnách. Po malé přestávce se pak ještě promítala prezentace naší knihovny 
a regionálního oddělení. Při té paní Jalová nastínila plány akcí pro rok 2012 a také novinky 
v metodických materiálech. Sobotní odpoledne s knihovníky se vydařilo a budeme se těšit 
na to další, tentokrát v Němčicích.

Návštěva z Borů a Radostína nad Oslavou.
V sobotu 12. listopadu k nám zavítala milá návštěva, a to občané obcí Bory a Radostín 

nad Oslavou. Tyto obce leží v kraji Vysočina a obě jsou velice aktivní a činné. Knihovna 
obce Bory byla vyhodnocena Knihovnou roku 2007. Na svém obecním podzimním zájezdu 
do Moravského krasu nejprve společně zavítali do Krásenska, kde je obcí provedla paní 
starostka Šíblová, poté zajeli do Šošůvky na kozí farmu manželů Sedlákových a také se 
podívat na novou kapli. Po prohlídce Sloupu a dobrém obědě pak přijeli k nám do Veselice. 
Před kulturním domem jsme tuto milou návštěvu přivítali a vydali se na rozhlednu. Počasí 
nám přálo, a tak jsme za sice chladnějšího, ale slunečného dne všichni vystoupali na vrchol 
rozhledny. Tam jsme mohli našim hostům ukázat celou obec – její místní části, popovídali 
jsme o tom, kde máme co pěkného, také něco o rozhledně a pořádaných akcí. Po cestě zpět 
ke kulturnímu domu se povídalo o všem, co naše hosty zajímalo. V kulturním domě jsme 
pak nejprve navštívili hasičskou zbrojnici a pak se už všichni usadili v knihovně a pří kávě 
a čaji se rozvinula milá debata nejen o naší obci, ale i obci Bory a Radostín. Hostům jsme 
také promítli prezentaci z činnosti knihovny, ukázali webové stránky obce a fotografi e 
z různých akcí konaných u nás. Závěrem jsme pak ještě zajeli na náves ke kapličce. Při 
rozloučení jsme od zástupců obcí Bory a Radostín převzali dárky a sazenici jablůňky, která 
nám bude tuto milou návštěvu vždy připomínat.

Návštěva z Uherského Hradiště.
Ve středu 23. listopadu navštívila naši knihovnu další milá návštěva, a to paní Lapčí-

ková z Regionálního oddělení Knihovny Bedřicha Beneše Buchlovana Uherské Hradiště 
a knihovnice z obecních knihoven tohoto regionu. Také tato návštěva si se zájmem 
prohlédla prostory knihovny a hasičky. Protože již nebylo počasí na výšlap na rozhlednu, 
poseděly jsme a popovídaly si v teple knihovny. Vzájemně jsme si vyměnily zkušenosti, 
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inspirace a navázaly nové knihovnické kontakty. Také s touto návštěvou jsem se jen 
nerada v podvečer loučila.

Zdobení medových perníčků
Hezké předvánoční setkání proběhlo v sobotu 3. prosince ve společenské místnosti 

v Suchdole. Tam se sešly děti s maminkami ze všech našich obcí na zdobení medových 
perníčků, které pro nás, tak jako v loňském roce, napekla paní Klímová ze Suchdolu. Ta 
nám také trpělivě vysvětlila a ukázala, jak je pěkně nazdobit. Naučila nás, jak vyrobit 
polevu a kornoutek na zdobení a prozradila nám vlastní recept na pečení. K našemu 
společnému tvoření jsme si uvařili čaj a kávu, ti starší si dali svařené víno a všichni jsme 
ochutnali slepovaná perníková kolečka. Největší úspěch u dětí měla perníková chaloupka. 
Její výrobu paní Klímová dětem nejprve ukázala a ty pak samy svou chaloupku vytvořily. 
Myslím, že nám v mnohých dětech rostou další zruční perníkáři, takže se tradice zdobení 
perníku u nás zachová.

Velké poděkování patří paní Klímové za trpělivost a napečení perníků a paní Filoušové 
a Kašpárkové za pomoc při organizování akce. Myslím, že se příští rok v předvánočním 
čase při zdobení perníčků v Suchdole opět sejdeme.

Vánoce v knihovně
Jak se již v naší knihovně stalo tradicí, v sobotu 10. prosince jsme se po roce již po 

čtvrté sešli u příležitosti akce „Vánoce v knihovně“. V letošním roce paní Iva Machová pro 
děti nachystala keramickou hlínu, z níž si pak vytvořily vykrajované ozdoby na stromeček 
a drobné keramické sošky. Práce s hlínou děti zaujala a šla jim pěkně od ruky. Po vlastním 
tvoření pak bylo nachystané cukroví, čaj a pro dospělé účastníky vánoční punč. Došlo i na 
pouštění lodiček ze skořápek oříšků, krájení jablíčka a házení papučí. No a co by to bylo 
za Vánoce bez koled. Ty jsme si společně zazpívali při kytaře, na kterou nám zahrála paní 
Rybářová. V sobotním odpoledni tak v knihovně zavládla pravá vánoční nálada.

Akce proběhla v rámci projektu „Moravský kras, náš domov“ za podpory MK ČR.

CHYSTANÉ AKCE

Výstava „Kdo si hraje, nezlobí“

V sobotu 14. ledna 2012 proběhne vernisáž výstavy hraček „Kdo si hraje, nezlobí“. Na 
co se mohou děti, ale nejen ty, těšit?

• retro hračky z dob rodičů a prarodičů
• modely ze stavebnice Merkur
• autíčka Matchbox
• sbírku odznaků a známek
• sbírku panenek a kašpárků
• panenky Barbie v dobových kostýmech

Výstava bude dále ke zhlédnutí vždy ve čtvrtek od 15.30 do 18.30 hodin do 17. února.
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Výtvarná dílna – malování horkým voskem
V sobotu 28. ledna 2012 v 17. hodin proběhne v knihovně výtvarná dílna malování 

horkým voskem technikou Encaustic. Tato technika spočívá v nanášení rozehřátého vosku 
žehličkou na nesavý lesklý papír. Vznikají tak obrázky plné fantazie, které mají své kouzlo 
a krásu, a to i bez velkých uměleckých dovedností a zkušeností. Aby bylo nachystáno 
dostatek výtvarného materiálu, budu ráda, když potvrdíte účast. Příspěvek na výtvarný 
materiál je 20,- Kč. Vzhledem k tomu, že se bude pracovat s horkou žehličkou, je výtvarná 
dílna určena pro starší děti a dospělé.

Výstava „Kouzlo Moravského krasu“
V pátek 24. února 2012 v 18 hodin proběhne vernisáž výstavy fotografi í pana Petra 

Zajíčka z Vavřince. V jeho fotkách jsou zachyceny krásy Moravského krasu – kouzlo 
krasových útvarů, jeskyní a překrásné přírody. Součástí výstavy fotografi í bude i výstava 
literatury s tématikou Moravského krasu. Po vernisáži proběhne přednáška speleologa 
a cestovatele pana Marka Audyho.

Výstava bude dále ke zhlédnutí vždy ve čtvrtek od 15.30 do 18.30 hodin do 22. března.

Přeji touto cestou všem pěkné a klidné vánoční svátky a do roku 2012 hodně zdraví, 
štěstí a pohody. Budu ráda, když se i v příštím roce budeme setkávat na akcích pořádaných 
naší knihovnou.

Olga Hájková

RECEPTY NAŠICH BABIČEK

Prosincový recept pochází z brožurky Jablečná kuchařka, kterou mně poskytla paní Celá 
z Veselice. V letošním roce se jablka urodila, takže recept vyzkoušejte a nechte si chutnat.

Jablečné perníkové řezy od paní Aleny Bartošové
 Těsto: 2 hrnky polohrubé mouky, ½ hrnku krupicového cukru, 2 vejce, 2 kelímky bílého 

jogurtu, ½ balení Hery (rozehřáté), 10 jablek, 1 prášek do perníku, špetka skořice, 
drobenka dle potřeby (cukr, máslo, mouka)

 Postup: V míse smícháme cukr, vejce a rozehřátou Heru, přidáme mouku, jogurt 
a prášek do perníku. Vše smícháme a těsto nalijeme na moukou vysypaný plech. Na 
těsto nastrouháme jablka, posypeme skořicí a drobenkou. Dáme do vyhřáté trouby péct 
na 180 °C asi 35 – 45 minut.

K dobrému moučníku ještě nápoj pro zimní měsíce. Ten sice není tradičním českým 
nápojem, ale na vánočních trzích již zdomácněl a stal se tam oblíbeným.

Vánoční punč
1 citron, 1 pomeranč, 140 g cukru, 130 ml rumu, 500 ml červeného nebo bílého vína
4 ks hřebíčku, 1 celá skořice, 1 badyán, 500 ml vody, plátky citronu na ozdobu
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 Postup: Do hrnce vymačkáme šťávu z citronu a pomeranče, přidáme cukr a ½ l vody 
(může být i jablečný nebo pomerančový džus), vše přivedeme k varu. Poté přidáme rum 
a víno spolu s kořením, pomalu zahříváme těsně k varu. Plníme do předehřátých sklenic 
ozdobených citronem nebo pomerančem. Na dno skleničky lze dát i nakrájené ovoce.

INFORMACE Z ČINNOSTI SDH VAVŘINEC

Nastává období konce roku a tím i ohlédnutí za jeho průběhem a zhodnocení uskuteč-
něných událostí, ať už významnějších, či těch všedních.

Ne jinak je tomu v životě naší organizace. Probíhají přípravy výroční valné hromady 
Sboru dobrovolných hasičů Vavřinec, na které podrobně zhodnotíme vykonanou činnost 
během letošního roku v jednotlivých úsecích naší činnosti. Zároveň si stanovíme hlavní 
priority na rok následující. Výroční valná hromada sboru se koná v úterý 27. prosince 2011 
ve společenské místnosti budovy mateřské školy. Jednání valné hromady bude zahájeno 
v 17:00 hodin a všichni členové a příznivci sboru jsou na toto jednání srdečně zváni.

V následujících řádcích naváži na informace z činnosti sboru, které vyšly v červnovém 
informačním zpravodaji. Článek končil kladným hodnocením zlepšující se činnosti 
kolektivu mladých hasičů. Jsem rád, že s odstupem několika dalších měsíců Vás už mohu 
seznámit s dosaženými úspěchy našich žáků.

25. 6. se mladší žáci, doplněni v letošním roce o další nové malé členy, zúčastnili 
soutěže v Kuničkách. Zde se postupný vzestup prokázal a naši nejmenší se umístili na 
2. místě z 6 družstev. Věřím, že toto významné umístění podpoří děti i jejich vedoucí do 
další činnosti. Poté následovalo v činnosti kolektivu mladých hasičů období volna a pro 
děti užívání prázdnin. Pravidelná příprava dětí na závod požárnické všestrannosti probíhá 
v areálu u vleku. Začala počátkem září, především tréninky střelby, základy topografi e, 
uzlování, základy první pomoci, požární ochrany, překonání překážky po vodorovném 
laně a běh terénem.

V sobotu 1. 10., za krásného slunného a velmi teplého počasí připomínající léto v plném 
proudu a ne počátek října, pořádal SDH Vavřinec pro družstva žáků okrsku Sloup branný 
závod v areálu vleku u Zdubiny. Tento závod doplněný disciplínou štafeta požárních 
dvojic jsme letos pořádali po druhé, také se dá označit jako ostrý trénink na okresní 
závod. Pro děti zkouška v konkurenci okolních sborů, pro vedoucí ukazatel nedostatků 
svých svěřenců a následná možnost zaměření se na jejich odstranění do termínu okresního 
závodu. Jednotlivé hlídky žáků čítaly pět členů a byly rozděleny do dvou věkových 
kategorií. Mladších žáků se zúčastnilo 7 hlídek a v kategorii starších 4 hlídky. Dvě hlídky 
malých dětí, které sbíraly první zkušenosti v takovém závodě, běžely s doprovodem svých 
vedoucích. Celkem se závodu zúčastnilo 13 hlídek žáků, což bylo 65 dětí.

Přípravu areálu, tratě a zázemí závodu zajistilo dopoledne 10 členů sboru a odpoledne 
se na průběhu a organizačním zabezpečení podílelo 19 členů. Odměnou pořadatelům za 
čas věnovaný uskutečnění této příjemné akce pro děti z okolních sborů bylo vítězství 
našich mladších žáků.

O týden později, v sobotu 8. 10. se v Ostrově u Macochy, konalo I. kolo nového ročníku 
hry Plamen, tedy závod požárnické všestrannosti. Výprava našeho sboru čítala dvě hlídky 
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mladších žáků, dva dorostence v kategorii jednotlivců, vedoucí družstev a rozhodčí. 
Celkem se tohoto významného okresního závodu zúčastnilo 18 členů vavřineckého sboru.

Z 32 zúčastněných sborů v kategorii mladších žáků se Vavřinec umístil v závodě 
požárnické všestrannosti na 3. místě a ve štafetě požárních dvojic na 2. místě. V průběžném 
pořadí součtu výsledků disciplín po I. kole hry Plamen nového ročníku jsou vavřinečtí 
mladší žáci na 1. místě v konkurenci 32 sborů. Je to významný úspěch mladých hasičů 
a jejich čtyřčlenného týmu vedoucích, zúročení času a trpělivosti věnované výchově dětí 
v kolektivu mladých hasičů.

Každý úspěch je výzvou a zároveň závazkem k další poctivé a kvalitní práci. I mladí 
hasiči se budou muset připravit na jarní II. kolo hry Plamen. Natrénovat a zvládnout úskalí 
jednotlivých technických disciplín. Přeji celému týmu vedoucích žáků, ať se jim i nadále 
daří držet práci s mládeží v našem sboru na dobré úrovni.

Družstvo mužů se zúčastnilo šesti z dvanácti soutěží okresní ligy Kryštof Cup – VC 
Blanenska v požárním útoku se ziskem 6 bodů na soutěži ve Žďáře, kde se umístili na 
16. místě z 36 družstev mužů.

Na úseku činnosti zásahové jednotky se vedle pravidelné údržby techniky a zajišťo-
vání její akceschopnosti uskutečnilo v sobotu 19. listopadu také školení členů zásahové 
jednotky. Jeho součástí bylo také proškolení ze základů poskytnutí první pomoci a života 
zachraňujících úkonů, které bylo možné si prakticky vyzkoušet. Školení provedla členka 
humanitární jednotky Červeného kříže Blansko. Účast na tomto důležitém školení byla 
20 členů našeho sboru a 4 hasiči ze Suchdolu.

18. 6. se pro jednotky sborů dobrovolných hasičů Vavřinec, Veselice a Suchdol konalo 
společné taktické cvičení ve Veselici zaměřené na dálkovou dopravu vody od rybníka 
k areálu bývalého JZD.

Letošní rok se stal pro naši sloučenou obec zvláště významným díky úspěchu v soutěži 
Vesnice roku 2011, v níž se naše obec umístila v krajském kole na prvním místě. Tento titul 
s sebou nesl také povinnost vítězné obce uspořádat slavnostní vyhlášení výsledků, které 
se konalo 20. srpna a ani SDH Vavřinec nestál na okraji těchto událostí. Naši členové se 
po boku ostatních organizací a občanů z obce zapojili do příprav zázemí této významné 
události. Vystoupení hasičů a samaritánek v dobové výstroji s ukázkou zásahu historickou 
dvoukolovou stříkačkou, která byla pořízena při založení SDH Vavřinec v roce 1893 
se stalo součástí bohatého kulturní programu slavnostního dne a zároveň byla široké 
veřejnosti kulturním stylem představena historie a počátky činnosti hasičů.

Tato ukázka byla zopakována na návsi 31. srpna před členy hodnotící komise celo-
státního kola soutěže Vesnice roku; tentokrát byla vystupující skupina doplněna také 
účastí kohouta.

Výše uvedené aktivity jsou jen částečným zlomkem z celkové činnosti SDH Vavřinec.

Na celkové činnosti sboru se podílí velká řada ochotných a spolehlivých členů 
a příznivců sboru. Všem patří velké poděkování a přání klidného a pohodového prožití 
konce roku.

Petr Nečas, starosta SDH Vavřinec
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FLORBALOVÝ KOUTEK

Vavřinec se dál drží těsně nad sestupovými vodami
Blíží se konec roku a sezóna AFL se nám přehoupla do své druhé poloviny. Postupem 

času jsme se v první lize otrkali a svádíme se soupeři vyrovnané souboje. I když poslední 
výsledky tomu moc neodpovídají. Nepodařilo se nám navázat na předchozí dobré výkony 
a bohužel jsme moc bodů tentokrát nepřivezli. Nutno ale podotknout, že ani jednou jsme 
se nesešli v té nejsilnější možné sestavě. To soupeři na tom byli o poznání lépe.

V listopadu byl na programu jediný turnaj první ligy. Hrálo se na hale Hattrick Brno. 
První zápas ve skupině a první porážka od družstva Bíteše, které jsme do této chvíle 
pokaždé zatím porazili. Ve druhém zápase jsme se utkali s týmem FbK Berušky, který 
byl ve velmi slušné sestavě. Po vyrovnaném průběhu rozhodla větší kvalita v zakončení a 
velmi dobrý výkon brankáře Berušek, který v loňském ročníku nakoukl i do extraligového 
kádru Bulldogs Brno. V posledním zápase byl nad naše síly vedoucí tým první ligy, celek 
Fbc Rosice. Přestože jsme skončili ve skupině poslední, pro čtvrtfi nále jsme měli velmi 
přijatelného soupeře. Tým Tvořihráze jsme ale tentokrát neporazili i díky gólu 30 sekund 
před koncem, který rozhodl o našem vyřazení z turnaje. Poprvé v sezóně jsme nezískali ani 
jeden bod ze zápasů ve skupině.

Velmi podobně jsme dopadli i na následujícím turnaji. S novým gólmanem, zapůjčeným 
z Kunštátu, jsme vyrazili do haly TJ Tatran Bohunice. Hned na úvod nás čekal duel s Kösso 
Moravská Třebová. Po dvou gólech jsme se sice ujali překvapivě vedení, ale nakonec se 
soupeř, který nebyl v nejsilnější sestavě, dokázal srovnat. Byl to paradoxně první bod s tímto 
soupeřem, i když jsme tentokrát měli na body dva. Další dva zápasy byly v režii soupeřů 
a rozdílem minimálně dvou tříd jsme prohráli. Předvedená hra sice neodpovídala našim 
možnostem, ale výsledky byly zcela zasloužené. Do čtvrtfi nále jsme nastoupili proti vítězi 
druhé skupiny, kterým bylo družstvo Fbc Rosice. Velmi rychle jsme prohrávali 6:0. Poté 
soupeř polevil a nám se podařilo snížit na rozdíl dvou branek. Času do konce zápasu nebylo 
už ale moc, a tak nakonec k žádnému dramatu nedošlo. Po vyřazení ve čtvrtfi nále jsme si 
připsali pouze dva body a ztratili jsme tak kontakt s první polovinou tabulky.

5. turnaj
Základní skupina
Cavespiders Vavřinec – Bíteš 1:2
Fbk Berušky – Cavespiders Vavřinec 2:0
Fbc Rosice – Cavespiders Vavřinec 5:1
Čtvrtfi nále
Cavespiders Vavřinec – FbC DODO Tvořihráz 2:3

6. turnaj
Kösso Moravská Třebová – Cavespiders Vavřinec 2:2
Bíteš – Cavespiders Vavřinec 6:0
Koní hlavy – Cavespiders Vavřinec 8:1
Čtvrtfi nále
Cavespiders Vavřinec – Fbc Rosice 4:6



Informační zpravodaj ObÚ Vavřinec prosinec 2011

 - 20 -

Celková tabulka po 6. turnaji – 1. liga
Pořadí Tým Zápasy Skóre (V:O) Body

1 Fbc Rosice 34 133:57 61
2 Fbk Berušky  36 102:74 51
3 Koní hlavy 34 107:74 47
4 Kösso Moravská Třebová  30  88:65 45
5 SHM Újezd u Brna 28  71:87 27
6 Cavespiders Vavřinec 26  61:92 21
7 FbC DODO Tvořihráz 28  41:124 18
8 Bíteš 24  39:69 17

Umístění v tabulce se nijak zvlášť nemění. Pouze soupeři v tabulce za námi stáhli 
bodový odstup. Co se ale změnilo, je bodový rozdíl mezi čtvrtým a pátým týmem. Tabulka 
je teď rozdělena na čtyři silnější a čtyři slabší celky. Nám v dalších zápasech nezbývá, než 
se pokusit poprat o každý bod, který nám pomůže k záchraně v první lize. Pokusíme se 
zkvalitnit přípravu v trénincích a věřit, že se práce na nich promítne i v zápasech.

Na závěr bych Vám všem chtěl popřát klidné a pohodové prožití vánočních svátků a dobré 
vykročení do následujícího roku 2012.

Vedoucí Florbalového klubu Cavespiders Vavřinec o. s. Ondřej Mach

JUBILEJNÍ VÝROČÍ – HISTORIE

rok 1936 75 let 
 od zavedení pravidelní autobusové dopravy Blansko – Sloup jedenkrát denně

rok 1936 75 let
 od zbudování a předání do užívání místního parku, zrealizováno vavřineckou 

katolickou omladinou svým nákladem za pouhý jeden rok

rok 1911 100 let
 od vystavění nové silnice Vavřinec – Sloup, vše obecním nákladem taktéž za 

jeden rok

rok 1886 125 let
 od postavení první školy ve Vavřinci

Rok 1886
Nákladem 12 013 tehdejších zlatých byla postavena škola ve Vavřinci. Stavitelem byl 
František Steigel a vše bylo prováděno svépomocí už od zahájení v r. 1885.

„Vyjádření c.k. Moravské komise – podle protokolu, plánu, prohlídky a podle dobrého zdání 
nalezla, že vyhovuje účelu a může se v budově začít vyučovat. 

 Dne 14. září 1886“
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Občané Vavřince, Veselice a Suchdolu měli velký zájem, aby se dostalo vzdělání jejich 
vlastním dětem, a proto školu chtěli vybudovat i přesto, že se dlouhou dobu nevědělo kde: 
jestli v Petrovicích, Sloupu, Veselici nebo ve Vavřinci. Tvrdohlavost a zbytečné handrkování 
vyvrcholilo psaním dopisů na různá místa a instituce:

„Blahorodý velectěný pane c.k. okresní hejtmane!
Podepsané obce: Petrovice, Veselice, Suchdol, Karolín pokorně prosí, aby vaše Blahorodí 
svého mocného vlivu k tomu milostivě užíti ráčilo, aby dosavadní škola v Petrovicích 
zůstala....“

Následuje několik požadavků, aby se vše původní zachovalo:
„Dodatkem osmělujeme se ještě pověděti, proč za naši školu prosíme. Letos je všech dítek 
ku škole v Petrovicích povinných 210 a tento počet neporoste, protože výdělky v blanenských 
hutích nejsou již tak skvělé jako dříve bývaly a nepotáhnou se cizí rodiny do našich obcí 
za výdělky!.

V Petrovicích 27. 4. 1884“

Na základě reformy Marie Terezie byla od r. 1774 zavedena povinná školní docházka pro 
děti od 6 do 12 roků věku.

V letech 1878 – 1879 vystavěna nová škola za 9 297 zlatých. Vyučovací předměty: nábo-
ženství, hláskování, čtení, psaní, počítání, schopnost, pilnost a také mravy.

Školní docházka Sloup r. 1822: 
celkem dětí 125: ze Sloupu 45, ze Šošůvky 42 a  z Vavřince 38 (22 chlapců a 16 dívek)
Do roku 1886 děti za Vavřince byly přiškoleny do Sloupu, kde byla škola již od roku 1760.
Do roku 1886 děti z Veselice a Suchdolu navštěvovaly školu v Petrovicích (založena r. 1786)

Školní docházka Petrovice r. 1812: 
celkem dětí 166: z Karolína 21, z Petrovic 49, ze Žďáru 53, z Veselice 26, ze Suchdolu 17. 
Z různých důvodů nechodilo 19 dětí vůbec!
Kolem r. 1880 byly prázdniny v době žní čtyři týdny a dva týdny na podzim – „bramborové“.

12. října 1886  první vyučování na vavřinecké škole

Šk. rok 1886 – 1887 celkem 196 žáků (88 chlapců a 108 dívek); nadučitel Josef  Klimecký 
a učitel Jan Kreisl

Šk. rok 1887 – 1888 celkem 203 žáků (92 chlapců a 111 dívek); nadučitel Josef  Klimecký 
a učitel Jan Kreisl

Šk. rok 1888 – 1889 celkem 197 žáků (84 chlapců a 113 dívek); nadučitel Josef Klimecký 
a učitel Jan Kreisl
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Rok 1893 je přítomen při vyučování ručních prací inspektor a zjišťuje, že 
všechna děvčata hbitě a jistě pletla punčochy, učitelkou byla Marie 
Klimecká.

Šk. rok 1896 – 1897 celkem 154 žáků (80 chlapců a 74 dívek); tělocvik se učí na pastvisku 
a bez nářadí 

Rok 1917 založena školní kronika

Šk. rok 1921 – 1922 celkem 207 žáků, učitelé Rotkovská, Šedivý

Šk. rok 1931 – 1932 celkem 155 žáků (77 chlapců a 78 dívek); učitelé: Anna Kopřivová, 
Marie Smržová, Antonín Kočvara, Jaromír Slavík

Šk. rok 1941 – 1942 celkem 137 žáků

Šk. rok 1950 – 1951 celkem 71 žáků (37 chlapců a 34 dívek); učitelé: Soňa Jabůrková, 
Emilie Lamařová

Šk. rok 1961 – 1962 celkem 71 žáků (38 chlapců a 33 dívek); učitelé: Anna Nečasová, 
Čeněk, Žáček, Pavel Jínek

Šk. rok 1971 – 1972 celkem 73 žáků; učitelé: Anna Pokorná, Helena Hájková, ředitel 
Stanislav Jašek

Šk. rok 1981 – 1982 poslední školní rok v dějinách vavřinecké školy
 Celkem 62 žáků, v rámci kooperace dojíždí 12 dětí do Němčic, 

opačně z Němčic přijíždí 7 dětí; ředitel St. Jašek, učitelé: A. Pokorná. 
H. Hájková, B. Valentová

„Každým rokem se nám zvyšuje absence žáků ve škole, někteří až 242 hodin za rok. Učitelé 
ze soukromých důvodů absenci neměli. 
Dne 24.3. byla uspořádána z podnětu MNV Vavřinec společná schůze rodičů naší školy za 
účelem zjištění názorů rodičů na zrušení naší školy a převedení žáků do nově postavené 
školy ve Sloupě. 53 rodičů bylo pro, jen jeden se zdržel vyjádření. Záležitost byla projednána 
ve všech výborech a radě MNV Vavřinec a bylo rozhodnuto vyslovit souhlas k převedení 
žáků do Sloupu.

Zapsal v červenci r. 1982 Stanislav Jašek“

A tak jsme po devadesáti šesti letech zrušili vavřineckou školu.

Zpracoval Rostislav Burget
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SEZNAM JUBILANTŮ V OBDOBÍ ŘÍJEN – PROSINEC 2011

Níže jsou uvedeni pouze občané, kteří písemně souhlasili se zveřejněním údajů 
v INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI.

Jméno jubilanta Bydliště Věk
Němcová Marie Veselice 67 87 roků
Nejezchlebová Jaroslava Veselice 69 70 roků
Nedoma Miroslav, ing. Veselice 43 70 roků
Štolpa Antonín Vavřinec 61 90 roků

Jubilantům srdečně blahopřejeme

KALENDÁŘ AKCÍ NA PROSINEC 2011 – BŘEZEN 2012

Valná hromada  ....................................................................... 27. 12. 2011
Valná hromada SDH Vavřinec, Spol. místnost Vavřinec, 
začátek v 17 hod.

Výroční schůze  ....................................................................... 29. 12. 2011
Výroční schůze TJ Vavřinec, Spol. místnost Vavřinec,
začátek v 17 hod.

Silvestr na rozhledně  .............................................................. 31. 12.2011
Otevřeno od 10 do 15 hod., teplé občerstvení zajištěno 

Valná hromada  ..........................................................................  7. 1. 2012
Valná hromada SDH Veselice, Pohostinství Veselice, začátek v 17 hod.

Výstava v MK Veselice  ...........................................................  14. 1. 2012
Výstava „Kdo si hraje nezlobí“ - hračky, stavebnice, sbírky známek 
a odznaků, panenky apod., přístupná vždy v době otevření 
knihovny do 17. února 2012 

Výtvarná dílna v MK Veselice  ...............................................  28. 1. 2012
Malování horkým voskem – technika Encaustik, začátek v 17 hod., 
poplatek 20 Kč na materiál

Výstava v MK Veselice  ...........................................................  24. 2. 2012
Výstava „Kouzlo Moravského krasu“ - fotografi e Petra Zajíčka,
začátek v 18 hod., poté přednáška spleleologa a cestovatele Marka Audyho, 
výstava přístupná vždy v době otevření knihovny do 22. března 2012 

Košt slivovice  ...........................................................................  17. 3. 2012
Pořádá Osadní výbor Veselice, Nová hasičská zbrojnice,
více informací v dalším čísle zpravodaje 
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AKTUÁLNÍ INFORMACE Z OBÚ VAVŘINEC

 Obracíme se občany, aby v průběhu letošní zimy pomohli v úklidu chodníků, případně 
místních komunikací u svých nemovitostí. Posypový materiál bude připravem v dosta-
tečném množství  v plastových nádobách. Údržbu chodníků a místních komunikací 
u neobydlených nemovitostí bude zajišťovat obecní úřad. Plužení komunikací bude 
zajištěno stejně jako v loňském roce. 

 Dále se obracíme na vlastníky automobilů, aby parkovali v průběhu zimního období, 
pokud možno, mimo místní komunikace a usnadnili tak provádění zimní údržby komu-
nikací a svoz domovního odpadu.

Tříkrálová sbírka 2012 proběhne 1. – 14. ledna 2012. V jednotlivých místních částech naši 
obce bude termín obchůzky koledníků vyhlášen v místním rozhlase. 

Z Vašich darů máme v plánu v roce 2012 podpořit tyto projekty:
- sociální rehabilitace – řešení aktuálních potřeb uživatelů
- podpora volnočasových aktivit pro děti a mládež ohrožených sociálním vyloučením
- pomoc nemocným v Domácí hospicové péči
- pomoc lidem v nouzi bez rozdílu
- podpora výjezdního krizového týmu

Projekty podpořené z Tříkrálové sbírky 2011 
Výtěžek Tříkrálové sbírky 2011 činil 1 339 476 Kč a byl použit na podporu projektů 

Oblastní charity Blansko.
Konkrétně byly podpořeny tyto projekty:

- podpora prázdninových akcí pro děti zdravotně a sociálně znevýhodněné
- podpora střediska humanitární pomoci
- rozvoj terénních služeb pro seniory a zdravotně postižené, včetně nákupu kompen-

začních pomůcek
- podpora služeb, které zasahují v mimořádných (krizových) situacích

Oblastní charita Blansko děkuje všem, kteří vlídně přijali koledníky a přispěli do jejich poklad-
niček. Stejné poděkování patří koledníkům, kteří věnují nezištně svůj čas ve prospěch druhým.

Případné dotazy a připomínky:
Marie Sedláková, koordinátorka sbírky při OCH Blansko, mob. 739 389 140 
e-mail: marie.sedlakova@charita.cz

Obecní úřad

OBLASTNÍ CHARITA BLANSKO

Motto: 
„Vše, co musíme udělat, 
aby se nám dostalo pomoci, 
je o ni požádat“   

Sogjal Rinpočhe



Vítání občánků

Mikulášská besídka Mateřské 
školy ve Vavřinci 

Schůze Svazu tělesně 
postižených Vavřinec

Rozsvícení vánočního stromu 
ve Vavřinci

Brigáda TJ Vavřinec
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